
PROTOKÓŁ Nr XXIV/1/2012 

 

z  XXIV  sesji  Rady Miasta  Rzeszowa,  zwołanej  na  wniosek  Prezydenta Miasta 

Rzeszowa na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym  (Dz.  U.  z  2001  r.  Nr  142,  poz.  1591  z  późn.  zm.)  odbytej  w  dniu  

12 stycznia 2012 roku w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 

Na  ustawowy  stan  25  radnych  w  XXIV  sesji  Rady  Miasta  Rzeszowa  wg  listy 

obecności  uczestniczyło  22  radnych,  co  stanowi  wymagane  quorum  do 

prawomocności obrad /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/.  

 

Pan Andrzej Dec  –  Przewodniczący  Rady Miasta  Rzeszowa  –  dokonał  otwarcia 

XXIV  sesji  Rady  Miasta  i  prowadził  obrady.  Powitał  Radnych  oraz  Prezydenta 

Miasta Rzeszowa Pana Tadeusza Ferenca,  jego współpracowników  (lista obecności 

stanowi  załącznik  nr  2  do  protokołu),  przedstawicieli  Rad  Osiedlowych  (lista 

obecności  stanowi  załącznik  nr  3  do  protokołu), Dyrektorów Wydziałów Urzędu 

Miasta,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  Miasta  oraz  jednostek 

współdziałających  z  Miastem  oraz  przedstawicieli  mediów,  przybyłych 

zaproszonych  gości  i  mieszkańców  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  4  do 

protokołu). 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że sesja została zwołana na wniosek 

Prezydenta Miasta Rzeszowa na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku  o  samorządzie  gminnym,  a w  proponowanym  porządku  obrad  ujęty  został 

jeden punkt: 

1. Uchwała w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa /druk: XXI/6/2011/. 
 

Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o  zwołanie  sesji  stanowi  załącznik nr  5 do 

protokołu. 

Porządek obrad sesji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad.1. 

 

Radny  Pan  Stanisław  Ząbek  –  zgłosił  wniosek,  aby  głosowanie  nad  projektem 

uchwały w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa było imienne. 

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zgłosił sprzeciw. 

 

Przystąpiono  do  głosowania  nad  wnioskiem  zgłoszonym  przez  Radnego  Pana 

Stanisława Ząbka. 

 

Ww. wiosek nie został przyjęty. Wyniki głosowania: 9 głosów „za”, przy 12 

głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 



Pan  Krzysztof  Kadłuczko  –  Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  Rzeszowa  

ds.  Poszerzenia Granic  –  przedstawił  projekt  uchwały w  sprawie  zmiany  granic 

Miasta  Rzeszowa  (kopia  projektu  uchwały wraz  z  załącznikami  i  uzasadnieniem 

przedstawiona  na  druku:  XXI/6/2011  stanowi  załącznik  nr  7  do  protokołu). 

Przypomniał,  że Malawa  liczy prawie 13  km2, a  jej  teren zamieszkuje ponad 3 200 

osób.  Podkreślił,  że mieszkańcy  sołectwa  uważają,  że  ich miejscowość  jest  bardzo 

ważnym  i atrakcyjnym dla Rzeszowa obszarem, którego optymalne wykorzystanie 

możliwe  jest  tylko  przy  ogromnym  wsparciu  finansowym.  Zauważył,  że  

budżet Gminy Krasne w wysokości  20 milionów  złotych  nie  stwarza dla Malawy 

takich  szans.  Dlatego  jedynie  włączenie  tej  miejscowości  do  Rzeszowa  może 

pozwolić na pełne wykorzystanie  tego obszaru zarówno dla  jego mieszkańców,  jak  

i  dla  całego  województwa.  Dodał,  że  Biuro  Rozwoju Miasta  Rzeszowa  podziela 

zdanie  mieszkańców  Malawy,  prezentując  stanowisko,  że  zróżnicowane  pod 

względem  rzeźby  tereny  miejscowości  Malawa  i  jej  zalesione  obszary  stanowią 

ważną bazę tak dla budownictwa mieszkaniowego, jak i dla infrastruktury sportowej 

i  rekreacyjnej  np.  wzdłuż  drogi  krajowej  A4.  Powiedział,  że  jeżeli  złoża  wód 

geotermalnych  okazałyby  się  możliwe  do  eksploatacji,  to  dzisiejszy  obraz 

miejscowości Malawa uległby prawdopodobnie zdecydowanej zmianie. Wspominał, 

że  w  roku  2010  i  2011  z  inicjatywy  różnych  podmiotów  organizowane  były 

spotkania,  także z udziałem Pana Prezydenta Tadeusza Ferenca oraz Wójta Gminy 

Krasne. Zauważył, że w ich wyniku stosunek wielu mieszkańców Malawy do tematu 

przyłączenia  ich  miejscowości  do  Rzeszowa  uległ  zmianie.  Podkreślił,  że  jest 

ogromna nadzieja na to, że  pomysł ten poprze Wójt i Rada Gminy Krasne. Poprosił, 

aby biorąc pod uwagę wszystkie  te  argumenty Radni poparli przedłożony projekt 

uchwały.  Dodał,  że  umożliwi  to  wszczęcie  procedury  o  której  mówi  ustawa  

o  samorządzie  gminnym  oraz  ustawa  o  samorządzie  powiatowym,  pozwoli  na 

przeprowadzenie wymaganych  konsultacji  i  poznanie  opinii mieszkańców w  tym 

przedmiocie. 

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zasygnalizował, że nie jest dla niego zrozumiałe, 

dlaczego Wójt Gminy Krasne miałby akceptować pomysł przyłączenia Malawy do 

Rzeszowa. Dodał, że zasadnym byłoby przyłączenie całej gminy, a nie odłączanie od 

niej jednej miejscowości. Powiedział, że żadna z osób zgromadzonych na sesji nie jest 

przeciwna  poszerzaniu  Rzeszowa,  jednak  w  zgłaszanych  w  tym  przedmiocie 

propozycjach nie  realizuje  się koncepcji gwiaździstej  rozbudowy miasta. Dodał,  że 

rozszerzanie Rzeszowa to naturalny, nieunikniony proces. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odnosząc się do stwierdzenia, 

że  najlepszym  sposobem  na  poszerzanie  Rzeszowa  jest  włączanie  całych  gmin 

przypomniał,  że  w  porządku  obrad  XXII  sesji  Rady  Miasta  Rzeszowa  odbytej  

w grudniu 2011 roku ujęty był projekt uchwały w sprawie połączenia Gmin Miasto 

Rzeszów  i  Trzebownisko  –  Radni  zdjęli  wówczas  ten  punkt  z  porządku  obrad. 

Wyjaśniając  przyczyny  stanowiska  Wójta  Gminy  Krasne  na  temat  przyłączenia 

Malawy do Rzeszowa podkreślił, że jest on doświadczonym samorządowcem, który 
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dostrzega  potrzebę  rozwoju  Rzeszowa.  Dodał,  że  należy  działać  na  rzecz 

przyłączania  do  Rzeszowa  nowych  terenów,  które mogłyby  zostać wykorzystane 

pod  budownictwo  mieszkaniowe,  inwestycje,  jak  i  w  charakterze  miejsc  do 

wypoczynku. Podkreślił, że nie można działań w  tym zakresie odkładać na kolejne 

lata. 

 

Pan  Konrad  Fijołek  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Rzeszowa  –  zwrócił 

uwagę  na  fakt  że  przyłączenie  Malawy  do  Rzeszowa  jest  elementem  koncepcji 

gwiaździstej,  jako najbardziej optymalnego pomysłu poszerzania miasta. Dodał,  że 

istnieje  szansa,  aby  mieszkańcy  w  przeprowadzonych  konsultacjach  poparli 

inicjatywę  przyłączenia  Malawy  do  Rzeszowa.  Zauważył,  że  przy  nieznacznym 

oponowaniu w  tej  sprawie władz  lokalnych  – Wójta  i Rady Gminy Krasne  –  jest 

ogromna szansa, aby urzeczywistnić przyłączenie sołectwa do Rzeszowa. Podkreślił, 

że podjęcie uchwały przez Radę pozwoli jedynie przeprowadzić w tym przedmiocie 

konsultacje. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

 

Uchwała w  sprawie  zmiany  granic Miasta  Rzeszowa  /w  zaproponowanej 

wersji/ nie została przyjęta. Wyniki głosowania: 10 głosów „za”, przy 12 głosach 

przeciwnych, bez głosów wstrzymujących. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poprosił, żeby Radni 

którzy  chcą  otrzymać  Uchwałę  Nr  XXIII/473/2011  –  uchwała  budżetowa  Miasta 

Rzeszowa  na  rok  2012  i  Uchwałę  Nr  XXIII/472/2011  w  sprawie  uchwalenia 

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Miasta  Rzeszowa  tylko w wersji  elektronicznej 

zgłosili  ten  fakt  do  Biura  Rady  Miasta.  Następnie,  w  związku  z  wyczerpaniem 

porządku obrad, zamknął obrady XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 

Obrady trwały od godziny 1800 do godziny 1830. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący 

         Rady Miasta Rzeszowa 

 

Protokołowała:                             Andrzej Dec                                                    

                                                                                                      

Żaneta Łyszczek                     

                                                                                          

Sprawdził:              

Dyrektor Biura Rady Miasta 

 

 

Mirosław Kubiak 


